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Protokoll 2/2020

fört vid Bromma stadsdelsnämnds sammanträde torsdagen 
den 6 februari 2020 kl. 18:30-20:20, Alviks kulturhus

Ledamöter Johan Paccamonti (M) Ordförande
Lillemor Samuelsson (V) Vice ordförande
Alexander Saednia (M)
Evelina Kogsta (M)
Hanna Wistrand (L)
Karl Persson (MP)
Adrian Nordén (C)
Johan Heinonen (S)
Milla Järvelin (S)
Matthias Hudl Waltin (S)
Elisabeth Löfvander (V)
Anders Edin (SD)
Kim Lützén (M) ersätter Göran Hällström (M)

Ersättare Jörgen Linse (M)
Claes Backlund (M)
Johan Duvdal (L)
Cecilia Obermüller (MP)
Rune Thyselius (C)
Novin Harsan (S)
Pelle Johansson (S)
Thomas Hammarström (V)
Claes Fredriksson (V)
Ismo Pato (SD)

Övriga närvarande Riitta Kettula tf Avdelningschef Tjänsteman tf. Avdelningschef
Sara Stenbaek Nämndsekreterare
Lisa Kinnari Stadsdelsdirektör
Peter Dacke Avdelningschef
Susanne Karlsdotter Avdelningschef
Susanne Brinkenberg Avdelningschef
Benjamin Emparan Personalföreträdare
Laila Bergmark Personalföreträdare

Justerare Johan Paccamonti (M), Lillemor Samuelsson (V)

Datum för justering 2020-02-07

Paragraf §3
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§ 3
Verksamhetsberättelse 2019 med bokslut 
BRO 2020/31

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens verksamhetsberättelse 
med bokslut för 2019, inklusive bilagor, och överlämnar den till 
kommunstyrelsen.
 
Stadsdelsnämnden ansöker om ombudgetering med 1,0 mnkr för 
projektet Bromma strandpromenad.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen bedömer att nämnden bidrar till att uppfylla 
kommunfullmäktiges tre inriktningsmål. Av kommunfullmäktiges 
tolv mål för verksamhetsområdet uppfylls sju mål helt och fem mål 
uppfylls delvis. Förvaltningen beräknar en budget i balans.

Beslutsgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande
Johan Heinonen m.fl. (S) lämande ett särskilt uttalande:
 
"I stadens alla verksamheter gör våra drygt 44 000 medarbetare ett 
fantastiskt arbete. Stadens anställda ger barn kunskaper och 
utveckling, äldre omsorg och trygghet och medborgare service och 
rättssäkerhet. De förtjänar att få bra förutsättningar för sitt arbete. 
Då kan de ge den bästa av välfärd till stadens invånare.
 
Alla barn och ungdomar i staden ska ha en tillgång till en likvärdig 
förskola, grundskola och gymnasieskola och likvärdiga, jämlika och 
jämställda uppväxtvillkor. Oavsett var i staden du bor ska alla barn 
ha samma förutsättningar och möjligheter att klara skolan, uppfylla 
sin potential i livet och känna sig trygga. Men den borgerliga 
majoritetens mål för staden speglar hur Stockholm nu enbart ser till 
möjligheter för några få. När staden står inför tuffare ekonomiska 
tider är de borgerligas oansvariga skattesänkarpolitik inte vad 
staden behöver. Viktiga satsningar inom välfärd, klimat, 
jämställdhet och bostadsbyggande uteblir och bidrar till den 
växande ojämlikheten.
 
Den blågröna majoritetens budget ger inte stadens anställda 
tillräckliga förutsättningar att klara stadens verksamheter; kultur- 
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och fritidsverksamheten, stöd till funktionshindrade och omsorgen 
av våra äldre. Ombildningar leder till färre hyresrätter vilket spär på 
den redan skenande bostadsbristen i vår stad. Med en borgerlig 
majoritet får de som behöver samhällets insatser allra mest betala 
för skattesänkningar för dem som redan har. Vi vill att Stockholm 
ska vara en stad för alla. En stad som håller samman, med höga 
ambitioner för social, ekologisk, ekonomisk och demokratisk 
hållbarhet.
 
Det blir uppenbart att välfärden får stå tillbaka på grund av den 
skattesänkning som genomfördes år 2019. När flera verksamheter, 
inte minst inom skolans område, visar stora underskott som tvingar 
fram uttag ur resultatfonderna anser den borgerliga majoriteten att 
de har för höga budgetar och sparkraven för år 2020 är de största 
som ställts på skolan och förskolan under 2000-talet. Vi har mot 
bakgrund av detta också uttryckt oro för vad som händer med 
stadens förebyggande arbete. När såväl utbildningsnämnd som 
stadsdelsnämnderna har begränsade resurser kommer det försvaga 
stadens förmåga att möta sociala problem. Det är mot den 
bakgrunden och att det grova våldet ökat inte konstigt att 
otryggheten ökar. Vi har under året tillstyrkt trygghetsinvesteringar 
när den borgerliga majoriteten avslagit flera. Vi har föreslagit 
kraftiga insatser för att stärka det förebyggande arbetet. Också dessa 
förslag har avvisats.
 
Vi vill lyfta några av de verksamheter som startades upp under 
föregående majoritets styre, verksamheter som nu riskerar att 
äventyras med anledning av skattesänkningar och tilldelning av 
medel till stadsdelsnämnderna:
- Aktivitetscentra
- Arbetet med ”Tryggt mottagande i hemmet” med syftet att bland 
annat öka äldres upplevelse av hållbar hemgång vid utskrivning från 
landstingets slutenvård
 
Med ovanstående beskrivning om felaktiga prioriteringar vill vi 
framhålla att vi saknar visioner, mål och strategier gällande flera 
satsningar som hade ingått i en Socialdemokratisk budget för 
Bromma. Många mål är väl formulerade och ambitiösa, men blir 
dock verkningslösa då nödvändiga medel och resurser inte avsätts 
för att kunna uppfylla dessa."
 
Särskilt uttalande
Lillemor Samuelsson m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande:
 
"Vänsterpartiet påpekade i sin reservation inför beslut om budget 
för 2019 att mer resurser behövs för att säkerställa en god välfärd 
för medborgarna i Bromma. Med vårt budgetförslag skulle Bromma 
få 40 milj. kr mer än det förslag som den nuvarande majoriteten 
beslutade om.
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När vi nu har ett bokslut för 2019 ser vi att förvaltningen beskriver 
de tuffa ekonomiska utmaningar man haft att hantera. Man 
beskriver handlingsplaner för att komma tillrätta med stora 
underskott inom socialtjänsten som inte efterlevts, varför nya 
kraftfulla åtgärder fått vidtas. Trots detta har avdelningen ett stort 
underskott vid årets slut, vilket innebär att man under 2020 behöver 
vidta ännu fler åtgärder. Dessa drabbar naturligtvis både våra 
medborgare och våra anställda.
 
Andelen utbildade förskollärare och barnskötare har minskat under 
verksamhetsåret. Det är positivt att förvaltningen arbetar för att 
utveckla, behålla och introducera nya medarbetare och skapa en bra 
arbetsmiljö där det pedagogiska uppdraget är i fokus. För att ge 
förutsättningar för att öka personaltätheten, för att erbjuda en 
arbetsmiljö där det pedagogiska uppdraget är i fokus och personalen 
inte behöver ägna tid åt onödig administration behövs resurser. Det 
pekade vi på när budgeten för verksamhetsåret antogs och vi 
kommer att bevaka utvecklingen inför kommande budget och 
verksamhetsår. 
 
Självklart ska nämnden säkerställa att varje skattekrona används på 
rätt sätt, men det som kallas generella effektiviseringar blir ju inte 
annat än besparingar när man inte i förväg analyserat hur 
effektiviseringar påverkar verksamheten. Bland annat påpekas ofta 
att digitalisering kommer att innebära ett effektivare 
resursutnyttjande, men inte minst de erfarenheter vi har av stadens 
IT-system visar att de initialt medför ökade och inte minskade 
kostnader. Förvaltningen påpekar bland annat att införandet av 
Skolplattformen medfört ökade kostnader under 2019.
 
Vi vill rikta ett stort tack till vår förvaltning och alla medarbetare 
som varje dag gör sitt allra bästa för oss i Bromma."
 
 
 
 
 
 

Handlingar i ärendet
 248415 (Godkänd - R 1) Verksamhetsberättelse Bromma 

stadsdelsnämnd 2019
 248391 Bilaga 01 - UH018
 248392 Bilaga 02 - Sdn06
 248393 Bilaga 03 - Uppföljning av intern kontroll 2019 

Bromma sdf
 248394 Bilaga 04 - Kvalitetsredovisning Bromma 2019
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 248395 Bilaga 05 - Slutrapport klimatinvesteringsmedel 
,Belysningsarmaturer Solviks motionsspår

 248396 Bilaga 06 - Slutrapport klimatinvesteringsmedel, 
BigBelly

 248397 Bilaga 07 - Uppföljning av trygghetsinvestering - 
Belysning Bällsta Å



Signerat av
Detta dokument har signerats digitalt av följande personer

Namn Datum
JOHAN,ANDREASSON 2020-02-07
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